
مراسم اختتامیه پیست اسکی 
بین المللی توچال برگزار شد

مراس��م اختتامیه پیست اس��کی بین المللی توچال 
برگزار ش��د و در ای��ن برنامه، از بهترین مربی های فصل 
اسکی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ تقدیر شد. در این مراسم از بهترین 
مربی های فصل اس��کی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ در پیست اسکی 
توچال به ترتیب اول تا سوم در رشته اسنوبرد از محمد 
بختیاری، سامان ناظمی و پریا شریفی و در رشته آلپاین از 
سیدکاظم نبوی، غلامحسین بندعلی و رامین اقبالی تقدیر 
به عمل آمد. روح الله امداد، مدیرعامل شرکت تله کابین 
توچال در حاش��یه این مراسم در شمیرانات اظهار کرد: 
همه س��اله با بارش نزولات جوی و رحمت الهی، پیست 
بین المللی اس��کی توچال کار خودش را آغاز می کند و 
معمولا آبان ماه هر س��ال این پیست به صورت رسمی با 
برف طبیعی پس از مراسم افتتاحیه فعالیت خودش را آغاز 
می کند. وی گفت: در نوع خودش کم نظیر است که ما در 
خرداد ماه برف داریم و می توانیم از این نعمت الهی استفاده 
کنیم و امسال هم مراسم اختتامیه پیست اسکی توچال 
در فصل ۱۴۰۱-۱۴۰۰ را برگزار کردیم. امداد بیان کرد: 
در فصل گذشته موفق شدیم مسابقات انتخابی المپیک 
۲۰۲۲ پکن را در این پیس��ت برگزار کنیم و همین طور 
برنامه صعود دوس��تی بانوان کش��ورهای قلمروی اکو را 
داش��تیم و میزبان سفرای کشورهای اکو بودیم و تعامل 
خوبی را با عزیزان داشتیم و در عرصه دیپلماسی ورزشی 
توانستیم گامی برداریم که ان شاءالله این استمرار داشته 
باشد. وی با اشاره به اینکه در فصل گذشته تعداد زیادی 
از علاقه مندان ورزش اسکی در این پیست آموزش دیدند، 
افزود: تلاش مان را برای گسترش ورزش اسکی به عنوان 
ورزش��ی که بیش از این می تواند ارتقا پیدا کند و برای 
کشورمان افتخارآفرین باشد، انجام می دهیم. مدیرعامل 
شرکت تله کابین توچال تصریح کرد: امیدواریم فصل آینده 
با نوسازی تله کابین خدمات بهتری را به علاقه مندان بدهیم 
و با توسعه این پیست میزبان علاقه مندان در سطح کشور 

و بین الملل باشیم. 

ترابی: انگیزه ام برای تمدید قرارداد 
تکرار موفقیت های گذشته بود

بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس می گوید انگیزه اش برای 
تمدید قرارداد تکرار موفقیت های گذشته بود. مهدی ترابی 
درباره تمدید قرارداد با پرسپولیس اظهار کرد: خوشحالم 
که قراردادم را با پرسپولیس تمدید کردم تا افتخاراتی را 
که با پرس��پولیس کسب کرده بودیم دوباره تکرار کنیم. 
خوشحالم که توانستم در خدمت تیم باشم. همه تلاشم 
را انجام می دهم که س��ال آینده بتوانیم دل هواداران را 
ش��اد کنیم. وی افزود: فصل گذشته که بدون جام برای 
م��ا بود، قطعا فصل خوبی نبود اما انگیزه تمدید قرارداد 
من این بود که دوباره موفقیت های گذشته را تکرار کنم. 
هم��ه تلاش خودمان را انجام می دهیم در کنار هواداران 
افتخارات گذشته را تکرار کنیم و پرچم پرسپولیس را بالا 
نگه داریم. ما در پرسپولیس یاد گرفتیم فرد مهم نیست و 
تیم مهم است. نخستین هدف ما در فصل جدید قهرمانی 
اس��ت و می خواهیم در آسیا هم موفق ظاهر شویم. هر 
زمان��ی که کادر مدیریتی و بازیکن��ان و هواداران متحد 
بودند افتخارات زیادی کسب کرده ایم و ان شاءالله باز هم 

این اتحاد شکل بگیرد. 

عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
صورتجلسه را پاره کرد!

یکی از اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال که در 
معرض عزل قرار دارد، صورتجلسه آخرین نشست رسمی 
را با وجود امضای س��ایر اعضای هیات رئیس��ه پاره کرد. 
برخی اعضای هیات رئیسه فدراسیون در آستانه مجمع ۱۰ 
خرداد با توجه به دستور جلسه به دنبال لغو مجمع آتی 
فدراسیون هستند، چرا که عزل ۴ گزینه از بین ٨ عضو 
فعلی در دستور کار این مجمع قرار دارد. یکی از اعضای 
هیات رئیسه که در معرض عزل قرار دارد، در همین راستا 
صورتجلسه اخیر را که به امضای سایر اعضا رسیده بود پاره 
کرد اما به نظر می رسد این اقدام هم نتیجه ای برای وی 
به همراه نخواهد داشت. برخی اعضای مجمع فدراسیون 
با اظهار شگفتی از شنیدن ماجرای پاره شدن صورتجلسه 
توسط عضو جنجالی، با جدیت بر این نکته تاکید دارند 
که با اینگونه رفتارها دستور جلسه مجمع ۱۰ خرداد بویژه  

عزل اعضای مورد نظر باید به مرحله اجرا برسد. 

جلسه مهم رئیس و نایب رئیس 
فدراسیون کشتی برگزار شد

جلس��ه مهم علیرضا دبیر و حمید سوریان، رئیس و 
نایب رئیس فدراسیون کشتی برگزار شد. حمید سوریان 
در گفت وگو با روابط عمومی فدراسیون کشتی، درباره 
این نشست گفت: طبق روال همیشگی جلسات کاری 
بنده و رئیس فدراسیون کشتی برگزار و در این جلسه 
چند س��اعته تصمیمات مهمی گرفته شد. نایب رئیس 
فدراسیون کشتی تصریح کرد: موضوع اصلی این جلسه 
تقس��یم کار بی��ن بنده و رئیس فدراس��یون به منظور 
پیشبرد هر چه بیشتر اهداف کشتی کشور در عرصه های 
داخلی و بین المللی بود. سوریان ادامه داد: کشتی ایران 
در س��ال های اخیر توانسته دوباره در جمع ۳ تیم برتر 
دنیا قرار بگیرد و از لحاظ فنی رش��د قابل ملاحظه ای 
داش��ته است اما متأسفانه خلأ حضور نماینده ایران در 
هیات رئیسه اتحادیه جهانی احساس می شود. وی ادامه 
داد: طی مذاکراتی که با رئیس فدراسیون کشتی داشتم 
با پیشنهاد بنده مقرر شد بیشتر تمرکز من روی کارها و 
امور جاری و داخلی فدراسیون بویژه تیم های ملی کشتی 
در تمام رده های سنی باشد تا فرصت بیشتری در اختیار 
ایشان به منظور اجرای برنامه های دیپلماسی ورزشی و 
ارتباط با سایر فدراسیون های ملی قرار گیرد. سوریان در 
پایان خاطرنشان کرد: هدف نهایی ما از این تصمیمات 
حضور یک نماینده از کشورمان در هیات رئیسه اتحادیه 
جهانی بود و ان ش��اءالله به امید خدا رئیس فدراسیون 
کشتی در انتخابات هیات رئیسه اتحادیه جهانی که در 
جریان رقابت های جهانی صربس��تان برگزار می ش��ود، 

شرکت خواهد کرد. 

اخبار

ورزشی

ادامه از صفحه اول
برخی وقت ه��ا اصرار مجلس بر یک 
موضوع در حالی اس��ت که دولت به عنوان مجری مخالف این 
قضیه است و به جای اینکه مشکلات را رفع کند، خود به یک 

چالش تبدیل می شود. 
بیان رهبر معظم انق��لاب در دفاع از انقلابی بودن مجلس، 
خط بطلانی بر نظریه کسانی بود که در تریبون های حقیقی و 
مجازی مجلس را غیرانقلابی و غیرمردمی تعریف می کردند. بر 
خلاف برخی که می خواهند مجلس را یک مجلس غیرانقلابی 
تعریف کنند، باید گفت مجلس فعلی با وجود اشکالات احتمالی، 
به خاطر وضع قوانین خوبی مانند طرح راهبردی لغو تحریم ها، 

طرح دریافت مالیات از خانه های خالی، طرح تامین امنیت غذایی 
کشور، طرح جهش تولید دانش بنیان و... یک مجلس انقلابی است 
و سعی کرده قوانینی وضع  کند که به نفع کشور و انقلاب باشد. 
از سویی از حیث رفتاری هم مجلس سعی کرده انقلابی رفتار 
کند که نمونه آن استکبارستیزی و تکیه بر داشته های داخلی در 
این مجلس است. اما از نکاتی که باید مدنظر همه ما نمایندگان 
مجلس قرار گیرد، ش��اخص هایی است که رهبر معظم انقلاب 
برای یک نماینده تراز انقلاب معرفی کردند. ساده زیستی و اسیر 
تجملات و اعیان نشینی نشدن، مسؤولیت پذیری، مردمی بودن، 
اصلی- فرعی کردن مس��ائل کشور و مقدم داشتن حل مسائل 
اصلی، همکاری صمیمانه با قوا و دستگاه های دیگر و همچنین 

بدنه آنها و اجتناب جدی از تبعیض و فساد از جمله شاخص هایی 
است که رهبر معظم انقلاب بر آن تاکید جدی داشتند. 

اما از مواردی که در بیانات رهبری باید مورد ملاحظه جدی 
نمایندگان مجلس قرار گیرد، عدم دخالت در انتصابات اس��ت. 
رهبر معظم انقلاب بدرس��تی فرمودند این توصیه به مصلحت 
خود نمایندگان اس��ت، چرا که به فرموده ایش��ان »اگر در یک 
منطقه با پیشنهاد یا فشار یک نماینده، مسؤولی منصوب شود 
اما عملکرد او مطلوب نباشد، مشخص نیست باید از چه کسی 

بازخواست شود«.
اصلاح ساختار بودجه، تقویت بنیه کارشناسی مجلس چه در 
مرکز پژوهش ها و چه در کمیسیون های تخصصی، توجه به ابعاد 

رسانه ای مصوبات و اقدامات مجلس و توضیح آنها برای مردم و... 
از جمله منویات و بیانات مورد تاکید رهبر معظم انقلاب بود که 
مجلس قطعا این موارد را در اولویت خود قرار خواهد داد. امروز 
م��ا نیمی از دوره نمایندگی خود را گذرانده ایم و این دوره باید 
دوره گذار از هیجان زدگی باش��د. دوری از هیجان زدگی یعنی 
اینکه ما در نگاه های مان به دنبال کار کارشناس��ی باش��یم و از 
هیجان زدگی های موجود هم در وضع قوانین و هم در اظهارات 
و نطق های مان دوری کنیم. قطعا نگاه کارشناس��ی به دوری از 
هیجان زدگی می تواند علاوه بر روحیه انقلابی، یک عقلانیت و 

اعتبار به مجلس ببخشد.
* عضو کمیسیون امنیت ملی

ادامه از صفحه اول
داوران عصر جدید هم به نمایندگی 
از حضار همین نکته را درباره گروه سرود رسا به زبان آوردند؛ 
بی خیال فرم و مسائل فنی، شیفته انرژی مثبت آن شدند. اگر 
همین مضمون را حرفه ای تر و هنری تر، یک استاد موسیقی اجرا 

می کرد چنین انرژی مثبتی نمی داشت!

ش��اید یکی از علل اقبال عمومی به سرود »سلام فرمانده« 
همین نکته روانی- اجتماعی باش��د. واقعا ما خود را در آیینه 
فرزندان مان جست وجو می کنیم. اگر اهداف، آرمان ها و آرزوهای 
مشترک خود -که حتی با هزینه ها یا طولانی شدن بازه زمانی 
تحققش، خس��ته مان هم کرده- را به زبان هنر و ادبیات نو از 

فرزندان بشنویم، تسلی دهنده و انرژی بخش می شود!

این نظریه ریشه قرآنی هم دارد! قرآن به دهان پدران و مادران 
مومن می گذارد که فرزندان و نتایج خود را هبه الهی دانسته و از 

خداوند قره العین شدن آنها را بخواهند. )۷۴ فرقان( 
انتخاب کلمه »قره العین« حاوی بار مفهومی خاصی است 
که حال نسل قدیم را خوب می کند. به حسب لغت این کلمه 
یا جایی استعمال می شود که حرارت چشم بر اثر درد، خنک 

ش��ود! یا موجب »قرار« و آرامش چشم نگران و پریشان شود! 
)ر.ک: تفسیرالمیزان ذیل آیه(

وقتی در نسل نو، بازتولید اهداف و آرزوها و هنجارهای نسل 
قدیم دیده شود، برای نسل قدیم تسلی بخشی بوده و آرامش 

و نشاط می آفریند. 
* استاد حوزه علمیه

ادامه از صفحه اول
... پرهیز از گروکش��ی و معارضه را از جمله الزامات مجلس 
انقلابی دانستند و خاطرنشان کردند: نماینده انقلابی با عموم مردم 
همراه است اما عوام  زده و جو زده نیست، بنابراین در قوانین و 
اقدامات مجلس چنانچه مخالفت ها منطقی بود، آنها را بپذیرید 
اما در غیر این  صورت، جنجال و فضاسازی علیه مجلس و قانون 

نباید شما را از انجام وظیفه باز بدارد.
رهبر انقلاب »پایبندی کامل به قانون اساسی و تکالیف آن« 
را شاخصه دیگر نماینده انقلابی دانستند و در جمع بندی این 
بخش از سخنان خود گفتند: البته یکی از چیزهایی که نشانه 
انقلابی بودن نیست، نطق های میان دستور پرشور همراه با اعتراض 

و عصبانیت است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به بیان چند توصیه درباره 
مسائل قانون گذاری پرداختند. ایشان با تأکید بر »وضع قوانین 
با نگاه جامع و بلندم��دت و پرهیز از قانون گذاری برای هر امر 
جزئی«، توجه به سیاست های کلی ابلاغی در قوانین را با اهمیت 
خواندند و افزودند: وظیفه مجلس، قانون گذاری بر اس��اس این 
سیاست هاس��ت نه در تعارض با آنها، البته بعضی سیاست های 
کلی مانند سیاس��ت های کلی انتخابات یا سیاس��ت های کلی 
قانون گذاری نیاز به قانون دارند که با وجود گذشت چند سال از 

ابلاغ آنها هنوز قوانین مربوطه تصویب نشده است.
رهبر انقلاب پیشنهاد طرح از طرف نمایندگان را بخصوص در 
مواردی که خلأ و نیاز کشور است اما دولت درباره آنها لایحه نداده 

است، جزو حقوق و وظایف مجلس خواندند و گفتند: البته شنیدم 
که در این مجلس تعداد طرح ها بیش از مجالس قبلی است که 
این کار چندان مناسب نیست و کار کارشناسی و اجرای آنها دچار 
مشکل می شود و با اجرا نشدن قانون، مسؤولیت ها لوث می شود. 
ایشان در این زمینه افزودند: با تشکیل مجالس جدید، طرح های 
در جریان بررسی مجلس قبل که وقت و زحمت زیادی صرف 
آنها شده، کنار گذاشته می شود که این مسأله نیاز به اصلاح دارد.

توصیه دیگ��ر حضرت آیت الله خامنه ای »اصلاح س��اختار 
بودجه« بود که گفتند: ترکیب غلط بودجه هنوز اصلاح نشده که 
مخاطب این موضوع بیشتر دولت است اما در مجلس نیز نباید با 
افزایش هزینه ها بدون تعیین درآمدهای واقعی و قابل تحقق، به 
کسری بودجه که ام الخبائث مشکلات اقتصادی است، اضافه شود.
ایش��ان با تأکید بر »تقویت بنیه کارشناسی مجلس چه در 
مرکز پژوهش ها و چه در کمیسیون های تخصصی«، به تدوین 
برنامه هفتم توسعه اشاره کردند و گفتند: در این برنامه های ۵ 
 ساله نباید به کلی گویی اکتفا شود، بلکه دولت و مجلس با نگارش 
مساله محور برنامه، راه را برای دست اندرکاران کشور روشن کنند.

رهبر انقلاب اس��لامی با بیان چند نمونه از مسائلی که باید 
در برنامه هفتم مورد توجه قرار بگیرد، افزودند: در برنامه هفتم 
برای مسائلی مانند کشاورزی یا مساله معدن که ظرفیت های 
کش��ور در آن دست نخورده یا با استحصال بدون ارزش افزوده 
اس��ت یا مساله صنعت که راهبرد کشور در این بخش نامعلوم 
است، به صورت علمی و مساله محور سند و برنامه نوشته شود. 

البته امکانات کشور و موضوع آمایش سرزمینی نیز در نظر گرفته 
شود. ایشان در توصیه بعدی، »توجه به ابعاد رسانه ای مصوبات 
و اقدامات مجلس و توضیح آنها برای مردم« را مورد تأکید قرار 
دادند و گفتند: توضیح درست ندادن به مردم، موجب می شود 
فرصت فضاسازی و هیاهو علیه قانون ایجاد شود و شما از تصویب 

آن پشیمان شوید.
حضرت آیت الله خامنه ای با تمجید از چابکی و گزارش های 
بموقع دیوان محاسبات در چند سال اخیر افزودند: اخیراً دیوان 
محاسبات بررسی بودجه بعضی شرکت های دولتی را نیز آغاز 
کرده که اگر آن را به همه شرکت های دولتی تعمیم دهید، از 

جمله امتیازات این مجلس خواهد بود.
رهبر انقلاب با اشاره به توصیه سابق خود به نمایندگان مبنی 
بر پرهیز از دخالت در انتصابات خاطرنشان کردند: رئیس مجلس 
گفتند بعضی نمایندگان از این توصیه دلخور شده اند، در حالی 
 که این توصیه به مصلحت خود شماس��ت، چرا که اگر در یک 
منطقه با پیشنهاد یا فشار یک نماینده، مسؤولی منصوب شود 
اما عملکرد او مطلوب نباشد، مشخص نیست باید از چه کسی 

بازخواست شود.
ایش��ان در این زمینه افزودند: یکی از مسائل مهم در قانون 
اساس��ی بحث تفکیک قواست و هر کسی باید به وظایف خود 
عمل کند، البته همواره به دولتی ها نیز توصیه کرده ایم از مشورت 

و نظرات نمایندگان استفاده کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اهمیت حفظ آبروی افراد 

و پرهیز از بیان مطالب اثبات نشده از تریبون پر اهمیت مجلس 
گفتند: هر چه مسؤولیت بیشتر می شود، عبادت و تضرع انسان 
به درگاه خداوند متعال و شفیع قرار دادن ائمه هدی به درگاه 

الهی باید بیشتر باشد.
ایشان در پایان با درود بر ارواح مطهر امام بزرگوار و شهیدان 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، یاد شهید صیادخدایی را که در 

یک عملیات تروریستی به شهادت رسید، گرامی داشتند.
در ابتدای این دیدار، آقای دکتر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اسلامی ضمن تش��ریح اقدامات ۲ سال اخیر مجلس یازدهم، 
»توجه به خنثی سازی تحریم ها« را راهبرد اصلی این مجلس 
خواند و گفت: مجلس در چارچوب این راهبرد، به دنبال تحقق 

»بسته تحول در قوانین اقتصادی« است.
رئیس مجلس با بیان اینکه مجلس همزمان با حل ریشه ای 
مسائل بر تدبیر برای کاهش مشکلات مقطعی مردم نیز تأکید 
دارد، تصویب بازتوزیع یارانه ارز ترجیحی به صورت کالابرگ برای 
کالاهای ضروری را از اقدامات نمایندگان در این خصوص برشمرد.
تش��ریح اقدامات قانونی در جهت تسهیل صدور مجوزهای 
کسب و کار، تصویب قوانین در زمینه مالیات بر خانه های خالی، 
حمایت از دانش بنیان ها، ش��فافیت، واردات خودرو، حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت، اولویت بخش��ی به مناطق محروم و 
مناطق حاشیه نش��ین در بودج��ه و مصوبات و پیگیری بهبود 
مش��کلات سربازان از دیگر محورهای گزارش آقای قالیباف در 

این دیدار بود.

انقلابی بودن و انقلابی ماندن، الزامات و راهکارها

»سلام فرمانده«، انعکاس عهد قدیم در آیینه نسل جدید

  آرمان های انقلاب، درمان دردهای کشور است

»پورعلی گنجی« سرخپوش شد
بازیکن تیم  ملی فوتبال ایران که چند ماهی را به دلیل مصدومیت از فوتبال دور بود، به تیم فوتبال پرسپولیس پیوست. مرتضی 
پورعلی گنجی پس از مذاکره با رضا درویش قرارداد خود را با باشگاه پرسپولیس امضا کرد تا سال آینده در جمع شاگردان یحیی 
گل محمدی حاضر شود. پور  علی گنجی با حضور در ساختمان باشگاه پرسپولیس با پیراهن این تیم عکس یادگاری انداخت. 

نگاه

یادداشت

فدراس��یون فوتبال کانادا در اقدامی کاملا سیاس��ی با وجود 
آمادگی کامل تیم  ملی فوتبال ایران برای سفر به ونکوور برای دیدار 
دوستانه با تیم  ملی این کشور، این دیدار را لغو کرد؛ سناریویی که 
از ۲ هفته پیش علیه فوتبال ایران توسط رسانه های فارسی زبان 
معاند و ضد انقلاب کلید خورد. بهانه بی اس��اس این رس��انه ها 
حادثه سقوط هواپیمای اوکراینی بود. همیشه فدراسیون جهانی 
فوتبال)فیفا( و نهادهای بین المللی ورزش مدعی بوده و هستند 
نباید سیاس��ت را وارد ورزش کرد اما در ماجرای دیدار دوستانه 
تیم  ملی فوتبال ایران با کانادا عکس آن ثابت شد. رسانه های ضد 
جمهوری اس��لامی ایران از هفته گذشته سم پاشی های خود را 
علیه تیم  ملی فوتبال آغاز کردند و با گزارش های متعدد بی پایه 
و اساس خواهان لغو این دیدار دوستانه شدند. فدراسیون فوتبال 
کانادا روز جمعه با انتش��ار بیانیه ای عجیب اعتراف کرد دلایل 
سیاسی باعث شده این دیدار دوستانه با ایران لغو شود. در بیانیه 
فدراسیون کانادا آمده است: »فدراسیون کانادا بهترین نیت را در 
تلاش برای اطمینان از کسب تجربه مهم تیم  ملی مردان در برابر 
تیم های جام جهانی در آمادگی برای قطر ۲۰۲۲ دارد. در هفته 
گذشته، وضعیت غیرقابل دفاع ژئوپلیتیک )سیاست جغرافیایی( 
میزبانی ایران به میزان قابل توجهی دچار تفرقه شد و در واکنش 
به آن، این مسابقه لغو شد. در حالی  که ما عوامل بیرونی را در 
انتخاب حریف مناسب در فرآیند تصمیم گیری اولیه خود در نظر 
گرفتیم، تلاش خواهیم کرد حرکت رو به جلو را بهتر انجام دهیم. 
ما سخت در تلاشیم یک حریف جایگزین پیدا کنیم و به همه 
خریداران بلیت اطلاع داده شده است که بازپرداخت در راه است«. 
این اقدام متناقض فدراسیون کانادا در حالی است که هفته 
گذشته »نیک بونتیس« رئیس فدراسیون فوتبال کانادا گفت: ما 
یک نهاد ورزشی هستیم و به موضوعات سیاسی کاری نداریم. 
اما با گذشت چند روز از این اظهارات رئیس فدراسیون فوتبال 
کانادا، بیانیه ای کاملا سیاسی از این نهاد منتشر شد. لغو دیدار 
تیم  ملی ایران با کانادا را از چند بعد می توان بررسی کرد؛ نکته 
اول و حائز اهمیت ادعای پوچ سازمان های بین المللی بویژه فیفا 
به دخالت ندادن سیاست در ورزش است. اقدام فدراسیون کانادا 
نقض آشکار شعار اصلی فیفاست. فدراسیون فوتبال ایران برای 
تدارک این بازی دوس��تانه تلاش زیادی کرد و همه چیز برای 
برگزاری یک بازی دوستانه قبل از مسابقات جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر فراهم بود. اما نکته جالب این است که آمریکا یکی از رقبای 
ایران در جام جهانی است و برای همه آشکار است که این کشور 
برای ضربه زدن به ایران در ورزش یا هر مساله دیگر دریغ نمی کند. 
دولت آمریکا بعد از تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران در چند 
دهه گذشته حالا وارد ورزش شده تا این بار از طریق فوتبال به 
رقیب مستقیمش ضربه بزند. اظهارات مسؤولان فدراسیون کانادا 
در هفته گذشته نشان می داد این بازی دوستانه برگزار خواهد شد 
و این فدراسیون تاکید کرده اجازه دخالت سیاست در ورزش را 
نمی دهد ولی چه اتفاقی رخ می دهد که ورق برمی گردد و تصمیمی 
کاملا سیاسی گرفته می شود؟ بدون شک دولت آمریکا کانادا را 

زیرفشار گذاشته تا تصمیمی کاملا سیاسی بگیرد و از این طریق 
هم بتواند به ملت ایران ضربه بزند. اقدام سیاسی کانادا در ورزش 
کاملا با رهبری آمریکا بوده تا در آماده سازی تیم  ملی فوتبال ایران 
در مسیر جام جهانی اختلال ایجاد کند. نکته مهم تر در این شرایط 
این است که وقتی خود فدراسیون فوتبال کانادا تحت فشار آمریکا 
و رسانه های معاند کاملا اعتراف کرده این تصمیم سیاسی بوده، 
فیفا نباید سکوت کند اما مثل همیشه فیفا و دیگر سازمان های 
بین المللی ورزش نشان داده اند تنها در مسیر نظام سرمایه داری 
حرکت می کنند. لغو دیدار دوستانه ایران با کانادا ۲ نکته مهم را 

برای همگان روشن کرد؛ نکته اول اینکه قانون فیفا مبنی بر عدم 
دخالت سیاست در فوتبال شعاری پوچ و بی اساس است. نکته 
دوم و مهم تر این است که تیم  ملی فوتبال ایران با انتخاب اشتباه 
برای بازی دوستانه با کانادا که تحت سلطه آمریکا دشمن دیرینه 
ملت ایران است، فرصت ضربه زدن این دولت متخاصم به فوتبال 

ایران را داد و این اشتباه بزرگی بود. 
پیشنهادهای یک کارشناس حقوقی به فدراسیون ■

کارشناس حقوقی فوتبال پیشنهاداتی به فدراسیون فوتبال 
درباره لغو بازی با کانادا ارائه کرد. امیر ساعد درباره لغو دیدار تیم 

 ملی فوتبال کشورمان مقابل کانادا به دلایل سیاسی اظهار داشت: 
باید یک کمیته مستقل حقوقی از ۳ عضو حقوقدان مورد تایید 
وزارت ورزش و فدراس��یون فوتبال تشکیل شود تا برای احقاق 
حقوق حداکثری فوتبال کشورمان با نهایت فوریت، قرارداد این 
بازی را بررسی کرده و اقدامات حقوقی را که باید در جهت دفاع 
از منافع فدراسیون و فوتبال ایران انجام شود، در دستور کار قرار 
دهند. وی افزود: اگر یک نفر مسؤول پیگیری حقوقی ابعاد این 
قرارداد شود، امکان دارد تحت تاثیر جریان سازی ها و برنامه ها، 
کارهایی را انجام دهد یا ندهد یا در حالت کلی به کارهایی که 
لازم است انجام شود، سوادش نرسد. این حالت بعد محرمانگی 
قرارداد را هم مخدوش نخواهد کرد، زیرا این کمیته مش��اوران 
حقوقی هستند که به اطلاعات قرارداد دسترسی پیدا خواهند 
کرد. کارشناس حقوقی فوتبال درباره تبعات افشای این قرارداد 
محرمانه هم پاس��خ داد: اگر قرارداد از طرف ما منتش��ر شود، 
کانادا می تواند به دلیل محرمانگی قرارداد طرح دعوی کرده و از 
لحاظ اعتباری و حیثیتی ادعای خسارت کند. در این حالت آنها 
می توانند بگویند فدراسیون فوتبال برای محرمانه نگه داشتن 
قرارداد، متعهد ش��ده اس��ت و باید خسارت ما را جبران کنید. 
اکنون هم سر کانادا برای پیدا کردن بهانه علیه فوتبال ایران درد 
می کند. به همین دلیل باید اصل محرمانگی قرارداد را حفظ کرد. 
وی ادامه داد: در قرارداد قانون حاکم و مرجع حل اختلاف باید 
قید شده باشد. فیفا می گوید در امور سیاسی دخالت نمی کنیم 
اما یک طرف این قرارداد با استناد به مسائل سیاسی تعهدات 
خود را نقض کرده است. به همین دلیل فیفا باید در کلیت کار 
ورود کند. اگر فدراسیون های ایران و کانادا مرجع حل اختلاف 
را تعیین نکرده باشند، امکان مراجعه به فیفا و در ادامه دادگاه 

CAS وجود دارد.
معرفی حریف احتمالی تیم  ملی پس از لغو بازی کانادا ■

حریف احتمالی تیم  ملی فوتبال کشورمان پس از لغو بازی با 
کانادا مشخص شد. مدیر رسانه ای تیم  ملی فوتبال کشورمان در 
گفت و گو با برنامه ورزش و مردم اعلام کرد در مذاکرات ابتدایی 
۲ فدراسیون قرار بود تیم  ملی پس از برگزاری با کانادا، در دیدار 
دوم خود در این کش��ور به مصاف اکوادور برود. حتی تیم  ملی 
برای سومین بازی دوستانه هم مذاکراتی با فدراسیون های کلمبیا 
و ونزوئلا که برای برگزاری اردوی خود قرار است به اسپانیا بروند 
هم انجام داده و قرار بود یکی از این ۲ کشور پس از فراهم شدن 
شرایط، برای دیدار با ایران به کانادا بیاید که با توجه به مخالفت 
کشور میزبان، برگزاری دیدار دوم و سوم تیم  ملی فراهم نشد و در 
نهایت هم فدراسیون کانادا به صورت یک طرفه، بازی تیم خودش 
با ایران را لغو کرد. همچنین پس از لغو بازی با کانادا، مسؤولان 
فدراسیون فوتبال طبق مش��ورت با کادر فنی تیم  ملی اردوی 
پی��ش روی خود را یا در تهران یا در قطر برگزار می کنند. برای 
بازی دوستانه هم مذاکراتی با برخی کشورها مثل پاراگوئه انجام 
داده اند اما به دلیل محدودیت زمانی یا برنامه ریزی این کشورها 

مشخص نیست این مذاکرات به نتیجه ای برسد.

کانادا به خاطر مسائل واهی سیاسی دیدار تدارکاتی با تیم  ملی فوتبال ایران را لغو کرد

فوتبال به سیاست باخت
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    اسکوچیچ: آماده سازی تیم  ملی اولویت مسؤولان نیست     
س�رمربی تیم  ملی فوتبال کش�ورمان نس�بت به لغو دیدار با کانادا 
واکنش نش�ان داد و مسؤولان را عامل این اتفاق دانست. به دنبال لغو 
یک طرفه دیدار دوستانه تیم  ملی فوتبال کشورمان مقابل کانادا از سوی 

کانادایی ها، دراگان اسکوچیچ نسبت به این اتفاق واکنش نشان داد. 
سرمربی تیم  ملی که از اتفاقات پیش آمده عصبانی به نظر می رسد، 
فدراس�یون را در این زمینه مقصر دانس�ته و مس�اله برگزاری مجمع 
فدراسیون فوتبال را اولویت مسؤولان این فدراسیون عنوان کرده است. 

در متن اعتراضی س�رمربی تیم  ملی به این اتفاق که در صفحه ش�خصی اش منتشر شده، آمده است: »به نظر می رسد 
رتق و فتق امور »مهم تری« چون برگزاری مجمع فدراسیون فوتبال موجب شده آماده سازی تیم  ملی و برآورده کردن 
نیازهای فنی و تدارکاتی این تیم اولویت اول مسؤولان مربوط نباشد. در وضعیت سوررئال گونه فعلی، وظیفه حرفه ای 
و اخلاقی کادر مربیان و بازیکنان این است آنچه را در توان دارند با تمام وجود برای حفظ بزرگ ترین سرمایه تیم  ملی 
که عشق و امید هواداران این تیم در سراسر دنیاست به کار گیرند. حق مسلم هر ایرانی است که درباره تیم  ملی بویژه 
آنچه از آغاز مس�ابقات انتخابی جام جهانی تا به امروز بر این امانت ارزنده گذش�ته و می گذرد بیشتر بدانند. به همین 

منظور طی چند روز آینده در یک کنفرانس خبری در این باره به تفصیل صحبت خواهم کرد«.


